
Protokól Nr XXVII

z  Sesji  Rady  Gminy  Brzozie  w  dniu  21  grudnia  2021  r.  w  Budynku  po  Gimnazjum

w Brzoziu - świetlic  1  piętro.

XXVII  Sesja  Rady  Gminy Brzozie  odbyła  się  w  dniu 21  grudnia 2021  r.,  w  Budynku

po Gimnazjum w Brzoziu -świetlica 1 piętro o godz.11.00, a zakończona została o godz.12:21

0brady sesji są utrwalane za pomocą urządzenia rejestrującego obraz i dźwięk.

Sooza Radv Gminv w obradach udział wzieli:

] .    Wójt Gminy Brzozie -Pani Danuta Kędziorska -Cieszyńska

2.    Sekretarz Gminy -Pani Grażyna Grzecznowska

3.    Skarbnik Gminy-Pani  Ewa piotrowicz

4.    Radny powiatu -Pan Arkadiusz orłowski

5.     Sołtysi

Porzadek obrad:

1.    Otwarcie sesji oraz stwierdzenie quorum.

2.    Przedstawienie porządku obrad oraz wnioski w sprawie zmiany porządku obrad.

3.    Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji Rady Gminy Brzozie z dnia 29 listopada 2021  r.

4.    Interpelacje i  zapytania radnych.

5.    Podjęcie uchwał w sprawie:

1 )   zmiany Uchwały  Nr XIX/123/2020  Rady Gminy  Brzozie z dnia 9  grudnia 2020  r.

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Brzozie na rok 2021 ;

2)   zmiany Uchwały Nr XIX/122/2020  Rady Gminy  Brzozie z dnia 9 grudnia  2020  r.

w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Brzozie  na  lata

2021 -2030;

3)   pokrycia  części  kosztów  gospodarowania  odpadami   komunalnymi   z  dochodów

własnych   niepochodzących    z   pobranej    opłaty   za   gospodarowanie   odpadaiiii

komunalnymi;

4)   przyjęcia    Gminnego    Programu    Profilaktyki     i     Rozwiązywania    Problemów

Alkoholowych na rok 2022;

5)   uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Brzozie na lata 2022 ~ 2032;

6)     uchwalenia budżetu Gminy Brzozie na rok 2022;



7)    ustalenia    wysokości    zryczałtowanej    diety   miesięcznej    dla    przewodniczących

organów wykonawczych jednostki pomocniczej ~ sołtysów;

8)    ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zwrotu kosztów podróży służbowych;

9)   ustalenia wynagrodzenia dla Wójta Gminy.

6.    Wolne wnioski  i zapytania.

7.    Zakończenie obrad XXVII  Sesji  Rady Gminy Brzozie.

Ad.1

0 godz.11 :00 Przewodnicząca Rady Gminy Brzozie Pani Maria Florkiewicz otworzyła XXVII

Sesję   Rady   Gminy   Brzozie.   Powitała   wszystkich   uczestniczących   w   sesji.   Następnie   na

podstawie  listy obecności  stwierdziła quorum.  Lista obecności  Radnych  Rady Gminy  Brzozie

na XXVII  Sesji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.2

Do otrzymanego porządku obrad na wniosek  Pani  Wójt został wprowadzony:  punkt 4a), który

lnspektor Pan Maciej  Kaniewski przedstawiła na posiedzeniu wspólnym Komisji  Rady Gminy

z  dnia 20  grudnia 2021  r.  i jest to:

projekt   uchwały   w   sprawie   zaliczenia   drogi   do   kategorii   dróg   gminnych   i   ustalenia  jej

przebiegu.

Radni w głosowaniujawnym podjęli pkt. 4a) wprowadzony do porządku obrad.  Imienny wykaz

głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Za -15  głosów,

Przeciw ~ 0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0

Głosowanie w sprawie nowego porządku obrad

Radni   w   głosowaniu  jawnym   podjęli   nowy   porządek   obrad.   lmienny   wykaz   głosowania

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Za -  15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0



Ad.3

Przyjęcie protokołu z XXVI Sesji  Rady Gminy Brzozie z dnia 29  listopada 2021  r.

Do  protokołu  nie  zgłoszono  uwag.  Radni  w  głosowaniu jawnym  przyjęli  protokół.  Imienny

wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.

Za -  15  głosów,

Przeciw ~ 0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się ~ 0

0becni niegłosujący -0

Ad.4

Interpelacje i zapytania radnych.

Nikt z obecnych radnych nie zabrał głosu.

Ad.  5.1

Podjęcie uchwały w  sprawie zmiany Uchwały Nr XIX/123/2020  Rady Gminy Brzozie z dnia

9 grudnia 2020 r.  w sprawie  uchwalenia budżetu  Gminy Brzozie  na rok 2021  radni  otrzymali

w  materiałach   na  sesję.   Pani   Ewa   Piotrowicz   Skarbnik   Gminy  na  posiedzeniu  wspólnym

Komisji  Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021  r.  omówiła projekt w/w uchwały.  Projekt został

w całości  odczytany na sesji.  Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  lmienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za  -  15  głosów,

Przeciw ~ 0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący ~ 0

Ad.  5.2

Podjęcie  uchwały w  sprawie zmiany  Uchwały Nr X[X/122/2020  Rady Gminy  Brzozie z dnia

9 grudnia 2020 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Brzozie na

lata 2021  -2030 radni otrzymali w materiałach na sesję.  Pani Ewa Piotrowicz Skarbnik Gminy



na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021  r. omówjła projekt w/w

uchwały.  Projekt został w całości  odczytany na sesji.  Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  lmienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -  15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się ~ 0

0becni niegłosujący -0

Ad.  5.3

Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi

z   dochodów   własnych   niepochodzących   z   pobranej   opłaty  za   gospodarowanie   odpadami

komunalnymi radni otrzymali w materiałach na sesję. Pani Ewa Piotrowicz Skarbnik Gminy na

posiedzeniu  wspólnym  Komisji  Rady Gminy  z  dnia  20  grudnia  2021  r.  omówiła projekt w/w

uchwały.  Projekt został w całości  odczytany na sesji.  Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -  15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0

Ad.  5.4

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i   Rozwiązywania

Problemów   Alkoholowych   na   rok   2022   radni   otrzymali   w   materiałach   na   sesję.   Pani

Podinspektor  Katarzyna  Zielińska  na  posiedzeniu  wspólnym  Komisji  Rady  Gminy  z  dnia

20 grudnia 2021  r.  omówiła projekt w/w uchwały.  Projekt został w całości odczytany na sesji.

Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w głosowaniu j.awnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.



Za -15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się ~ 0

0becni niegłosujący -0

Ad.  5.4a

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaliczenia  drogi   do  kategorii   dróg  gminnych   i   ustalenia  jej

przebiegu   radni   otrzymali   w   materiałach   na   sesję.   Pan   lnspektor   Maciej   Kaniewski   na

posiedzeniu  wspólnym  Komisji  Rady  Gminy  z  dnia  20 grudnia  2021  r.  omówił  projekt w/w

uchwały.  Projekt został w całości odczytany na sesji. Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -15  głosów,

Przeciw - 0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0

Ad.  5.5

Podjęcie uchwały w sprawie uchwa]enia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Brzozie na

lata 2022 ~ 2032 radni otrzymali w materiałach na sesję.  Pani  Ewa Piotrowicz Skarbnik Gminy

na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021  r. omówiła projekt w/w

uchwały.  Przed  odczytaniem  projektu  uchwały  Pani  Skarbnik  dodała,  że  projekt  powyższej

uchwały    został   przedłożony   Regionalnej    lzbie    Obrachunkowej    w    Bydgoszczy    celem

zaopiniowania   i   w   dniu   19   listopada   2021   roku   otrzymaliśmy   pozytywną   opinię   składu

orzekającego RIO w Bydgoszczy w sprawie opinii o projekcie WPF na lata 2022-2032.  Projekt

został w całości  odczytany na sesji.  Nikt z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -  15  głosów,

Przeciw - 0 głosów



Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0

Ad.  5.6

Podjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Brzozje  na rok 2022  radni  otrzymali

w  materiałach  na  sesję.  Projekt  ten  również  podlegał  zaopiniowaniu  przez  Regionalną  lzbę

Obrachunkową w Bydgoszczy i w dniu  19 listopada 2021  roku uchwałami składu orzekającego

RIO  został  zaopiniowany  pozytywnie  zarówno  projekt  uchwały  budżetowej  na  rok  2022 jak

i możliwość  sfinansowania  defic)mi projektu  budżetu  Gminy  Brzozie  na  2022  rok.  Pani  Ewa

Piotrowicz Skarbnik Gminy na posiedzeniu wspólnym Komisji  Rady Gminy z dnia 20 grudnia

2021   r.   omówiła  projekt   w/w   uchwały.   Projekt   został  w  całości   odczytany  na  sesji.   Nikt

z obecnych nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący -0

Pani  Przewodnicząca udzieliła głosu Pani  Wójt.  Pani  Wójt przedstawiła zadania  inwestycyjne

na rok 2022.

Będziemy dalej  realizować program  dofinansowania przydomowych  oczyszczalni  ścieków  to

będą  inwestycje mieszkańców  i  mamy  środki  zabezpieczone na  s  zadań  inwestycyjnych.  Jest

to działanie,  które jest realizowane.

Udało   się  nam  pozyskać   1020,878   zł   są  to   rządowe   środki   na  budowę   sieci   kanalizacji

sanitamej   na  terenie  Gminy  Brzozie.   Te  środki   możemy  wykorzystać  do  2023   roku,   ale

będziemy  chcieli  inwestować  tam  gdzie  będą  powstawały nowe  osiedla  przede  wszystkim  w

Brzoziu  i w Jajkowie żeby te miejscowości mogły się dalej  rozwijać.

Środki  pozyskane  dla  Gminy  Brzozie  z  Polskiego  Ładu  to  7,4  mln  zł jesteśmy  liderem  w

powiecie    brodnickim.    Gmina    Brzozie    złożyła    trzy    wnioski    i    na    wszystkie    wnioski

otrzymaliśmydofinansowanie.



Pierwsza   inwestycja   stacja   uzdatniania   wody   w   Swieciu   95%   dofinansowania   kwota

przeznaczona na inwestycje to 2 650,000 zł i  inwestycja ta będzie polegała na zaprojektowaniu

i    wybudowaniu   nowego   budynku   stacji    uzdatniania   wraz   z   instalacją   technologiczną,

zmodemizowane   zostanie   także   uzbrojenie   i   obudowa   studni   głębinowych   Sl   i   S2   oraz

utwardzony zostanie dojazd do inwestycji. Celem jest poprawa wydajności.

Kolejna inwestycja budowa ekologicznej  świetlicy w Jajkowie, kwota inwestycji to 2  500,000

zł.  Projektant już  projektuje  i  mamy nadzieję,  że  w  styczniu  uda nam  się  ogłosić  przetarg  na

budowę świetlicy.

Trzecia inwestycja to budowa i modemizacja dróg na terenie Gminy Brzozie kwota pozyskana

to  prawie  3,5  mln  zł  są to  środki  i  z  Polskiego Ładu  i  nasze  gminne środki.  Miejmy  nadzieję,

że środki te zostaną zwiększone ponieważ złożyliśmy kolejne wnioski m.in.  do Funduszu Dróg

Samorządowych.  Przygotowywana jest  dokumentacja  kosztorysowo  -  projektowa  na  wiele

dróg.

Oprócz dróg  i  oprócz tych  inwestycji,  które będą finansowane przede wszystkim z  Polskiego

Ładu mamy także zaplanowane inne inwestycje i z budżetu Gminy i z innych środków. Budowa

infrastruktury turystycznej  czyli  miejsca  nad jeziorami  żeby je  bardziej  doposażyć.  wędkarze

chcą żeby został wykonany slip do wjazdu kwota z budźetu to jest  150 000 zł.

Stworzenie  miejsca  integracji  międzypokoleniowej  przy  świetlicy  wiejskiej  w  Brzoziu  to  też

jest inwestycja i kwota to 326 000 zł są to środki z Unii Europejskiej, umowajestjuż podpisana

miejmy nadzieję,  że  Dzień  Dziecka dzieci  spędzą już  na nowoczesnym  placu  zabaw.  Oprócz

tego  statku jest również zaplanowane wiele atrakcji   dla dzieci  i  dla tych troszeczkę starszych

w tym seniorów bo mamy plan Żeby stworzyć takie miejsce integracji międzypokoleniowej.

Kolejna  inwestycja  to  budowa  placu  zabaw  przy  Szkole  Podstawowej  w  Brzoziu  kwota  to

50 000 zł mam nadzieję, że ona też zwiększy się, będziemy też ubiegać się o środki zewnętrzne.

Jeżeli   chodzi   o   place   zabaw   to   w   Szkole   Podstawowej   w   Wielkim   Leźnie   plac   zabaw

wykonaliśmy  3  lata  temu,  Szkoła  Podstawowa  w  Jajkowie  obecnie  przy  przedszkolu  i  przy

Żłobku mamy nowy plac.  Przedszkole nie zostało jeszcze oficjalnie otwarte ale przyjdzie na to

czas, jest praktycznie już wszystko na swoim miejscu.

Miejsce rekreacji i wypoczynku w Świeciu na ten moment mamy  115 000 zł będziemy zabiegać

o pozyskanie środków zewnętrznych i miejmy nadzieję, że ta kwota będzie wkładem własnym

do  inwcstycji.

Kultura     Hybrydowa     3.0     ~     stworzenie     Sali     widokowej     z     innowacyjnym     studiem

multimedialnym  do  nagrywania  i  transmisji  online w  Brzoziu  kwota  inwestycji  to  350 000 zł



to jest  ta  sala,  na  której  obecnie jcsteśmy  i  sala  obok.  Złożyliśmy  wniosek  o  dofinansowanie  i

te środki  mam nadzieję pozyskamy.

Poprawa bezpieczeństwa ~ oświetlenie co prawda w budżecie to nie jest wpisane ale myślę,  Źe

w  marcu  będziemy  mieć  nadwyżkę  taki jest  plan,  że  uda  nam  się  zrealizować  kolejne  lampy

oświetleniowe  i  poprawić stan tej  infrastruktury.

Kolejna  inwestycja Muzeum  i  lzba  Pamięci  Lokalnej.  Projekt jestjuż realizowany,  zakupione

zostały materiały budowlane będziemy we własnym zakresie jakby działać w tym budynku po

przedszkolu  i  tam  właśnie  miało  by  powstać  Muzeum  i  lzba  Pamięci  Lokalnej.  Na  2022  rok

mamy  zabezpieczone  50 000  zł.    Chcemy  zakupić  gabloty już jakaś  wizja  tego  muzeum  się

tworzy.  Współpracujemy ze  Stowarzyszeniem  Detektorystów z  Brodnicy są tam osoby,  które

mają ogromną wiedzę  i  ogromny potencjał  i  musimy tutaj  wspólnie to wykorzystać.  Powstała

by również  lzba Pamięci  Lokalnej  czyli o naszej  Gminie.

Pani  Wójt  podziękowała Pani  Marii  Florkiewicz  Przewodniczącej  Rady Gminy,  całej  Radzie

Gminy    Brzozie,    Sołtysom,    Panu    Arkadiuszowi    Orłowskiemu    Radnemu    Powiatowemu

Brodnickiego, współpracownikom na czele z  Panią  Sekretarz Grażyną Grzecznowską z  Panią

Skarbnik   Ewą  Piotrowicz,  mieszkańcom  oraz  Organizacjom,  Kołom  Gospodyń  Wiejskich,

Strażakom.

Ad.5.7

Podjęcie   uchwały   w   sprawie   ustalenia   wysokości   zryczałtowanej   diety   miesięcznej   dla

przewodniczących organów wykonawczych jednostki pomocniczej -sołtysów radni otrzymali

w   materiałach   na   sesję.   Pani   Grażyna   Grzecznowska   Sekretarz   Gminy   na   posiedzeniu

wspólnym  Komisji  Rady  Gminy  z  dnia  20  grudnia  2021   r.  omówiła  projekt  w/w  uchwały.

Projekt  został  w  całości  odczytany  na  sesji.  Pan  radny  Kazimierz  Leśniewski  zaproponował

podwyżkę dla sołtysów tj. dietę w wysokości 450 zł od 01  stycznia 2022 roku. Sołtysi tą kwotę.

która teraz wynosi  350 zł miesięcznie mają dopiero od początku roku.

Pani  Sekretarz  szanowny  Panie  Radny  jeżeli  chodzi  o  tą  uchwałę  i  przedstawioną  w  niej

propozycję uchwały diety to jest to dieta ryczałtowa i taka dieta była od grudnia ubiegłego roku

więc to były diety ryczałtowe pomniejszane o 5 % wskazane w tej  i poprzedniej uchwale, która

tutaj jest wymienionajako utrata mocy i za nieobecność na posiedzeniu Rady.

Pan  Radny  Leśniewski  ale  to  dopiero  dany  rok  przedtem  mieli  tylko  dietę  jak  przyszli  na

posiedzenie rady gminy.

Pani  Wójt  szanowny Panie  Radny wczoraj  była Komisja była dyskusja  i  myślę,  że  wtedy był

czas  na  propozycje  i  na  ustalenia.  Jesteśmy  troszkę  zaskoczeni  bo  po  to  są  Komisje  żeby



Państwo Radni zdecydowali i taki projekt dlatego jest przygotowany na dzisiejszą sesję. Jeżeli

chodzi  o  wcześniejsze  diety  sołtysów  to  Pan  wcześniej  był przewodniczącym  to  Pan  wie,  Że

kwota wcześniej to było 200 zł od uczestnictwa w sesji.  Sesje też nie były raz na miesiąc, były

różnie  ale  to  było  wcześniej jak  Pani  Sekretarz  powiedziała  i  zwróciła uwagę,  że  w  zeszłym

roku w grudniu została podjęta uchwała zwiększająca i zmieniająca zasady wprowadzająca tzw.

ryczałt.  Mamy świadomość, że była pandemia ale przez ostatni rok tutaj  się nie zgodzę z tym,

że  niebyło  żadnych  wypłat  dla  sołtysów  bo  to  był  ryczałt  czyli  było  pomniejszane  o  te  5°/o

zgodnie z przepisami.  Projekty naszych uchwał musimy również kierować do Wojewody.  Pod

kątem  prawnym  Biuro  Wojewody  też  sprawdza  dlatego  te  5%  było  cięcie  ze  względu  na

nieobecność.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -13  głosów,

Przeciw -  1  głos

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się ~  1

0becni niegłosujący -0

Ad.5.8

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych oraz zwrotu kosztów podróży

służbowych  radni  otrzymali  w  materiałach  na  sesję.  Pani  Grażyna  Grzecznowska  Sekretarz

Gminy  na  posiedzeniu  wspólnym  Komisji  Rady  Gminy  z  dnia  20  grudnia  2021   r.  omówiła

projekt  w/w  uchwały.  Projekt  został  w  całości  odczytany  na  sesji  Nikt  z  obecnych  nie  miał

pytań.

Radni  w głosowaniu jawnym podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz głosowania stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -14 głosów,

Przeciw ~ 0 głosów

Neobecnych -0

Wstrzymujący się -  1

0becni niegłosujący ~ 0



Ad.5.9

Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wynagrodzenia  dla  Wójta  Gminy  radni  otrzymali  w

materiałach na sesję.  Pani Grażyna Grzecznowska Sekretarz Gminy na posiedzeniu wspólnym

Komisji Rady Gminy z dnia 20 grudnia 2021  r. omówiła projekt w/w uchwały. Nikt z obecnych

nie miał pytań.

Radni  w  głosowaniu jawnym  podjęli  uchwałę.  Imienny wykaz  głosowania  stanowi  załącznik

do protokołu.

Za -15  głosów,

Przeciw -0 głosów

Nieobecnych -0

Wstrzymujący się -0

0becni niegłosujący ~ 0

Ad.6

Wolne wnioski i zapytania

Pan  Arkadiusz  Orłowski  Radny  Powiatu  zabrał  głos.  Podziękował  za  współpracę  poniewaź

gdyby  nie  wzorcowa  współpraca  Radnych  i  Pani  Wójt  „gramy  do  wspólnej  bramki"  mamy

wspólny cel.  Brzozie jest przykładem zgody to jest moja opinia i moje zdanie. Jeżeli chodzi  o

drogę powiatową to  dobrze wiemy,  że w tej  chwili jest realizowany projekt,  że pieniądze  na

część  tej  drogi  to  jest  około   100  000  zł  w  poprzednim  budżecie  zostały  uchwalone  kolejne

pieniądze  120 000 zł sąjuż uchwalone na rok 2022 (mowa o projekcie). Wiosną będzie gotowy

projekt zgodnie z zapewnieniem Pana Starosty i następnym etapem będzie składanie wniosków.

Ad.4

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, dziękując wszystkim za udział w obradach sesji

Przewodnicząca Rady Gminy Brzozie o godzinie  12:21  zakończyła obrady XXVII  Sesji  Rady

Gminy Brzozie.

Protokolantka:

Anna Żabińska

Przewodnicząca
'®
;, '4/Ź?_

ormewicz


